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Oœwiadczenie skierowane do ministra spraw wewnêtrznych i administracji Jerzego Millera

Szanowny Panie Ministrze!
W mojej ocenie najgroŸniejsz¹ grup¹ uczestników ruchu drogowego s¹ pijani kierowcy. Doceniam

prowadzone co jakiœ czas akcje wy³apywania kierowców bêd¹cych pod wp³ywem alkoholu, ale nie mog¹
one zast¹piæ bie¿¹cej, codziennej pracy policjantów, która, jak wynika z posiadanych przeze mnie infor-
macji, nie jest w pe³ni wykonywana.

Problem dotyczy nie tyle liczby alkomatów bêd¹cych na wyposa¿eniu komend, ile koniecznoœci prze-
strzegania terminów ich legalizacji. W jednostkach policji województwa œl¹skiego urz¹dzenia, które utra-
c¹ wa¿noœæ, wysy³ane s¹ przez komendy powiatowe do Katowic. Czêsto bywa tak, ¿e przyrz¹dy zamiast
wróciæ po kilku dniach do u¿ytkowania przez policjantów, s¹ odsy³ane po wielu miesi¹cach. Jak siê oka-
zuje, g³ówn¹ przyczyn¹ tego jest racjonalizacja kosztów. Rozumiem koniecznoœæ przestrzegania re¿imu
bud¿etowego, ale w sytuacji, gdy nie znajduje siê pieniêdzy na prewencjê, która wyklucza³aby kieruj¹cych
na tak zwanym podwójnym gazie, muszê reagowaæ. Pijani kierowcy nie mog¹ czuæ siê z tego powodu bez-
karnie.

Wobec powy¿szego proszê Pana Ministra o przeanalizowanie opisanej sytuacji i odpowiedŸ na nastê-
puj¹ce pytania.

Ile urz¹dzeñ do sprawdzania trzeŸwoœci kierowców ma policja w skali kraju oraz ile z nich jest u¿ywa-
nych, a ile oczekuje na legalizacjê?

Ile z oddanych do legalizacji urz¹dzeñ lub urz¹dzeñ po legalizacji nie jest u¿ytkowanych z powodów
finansowych?

Czy w ramach interwencji ministra istnieje mo¿liwoœæ zabezpieczenia, na przyk³ad z rezerwy bud¿e-
towej, kwot potrzebnych na legalizacjê alkomatów?

Z wyrazami szacunku
Tadeusz Gruszka




